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Vragen van het lid Nijboer (PvdA) aan de Minister van Financiën over de 
gevolgen voor klanten van hogere kapitaaleisen voor banken (ingezonden 
3 september 2014). 

Vraag 1
Bent u bekend met de artikelen «Klant draait op voor hoge bankbuffer»1 en 
«Nederlandse banken zijn kampioen kosten doorberekenen»2? 

Vraag 2
Klopt de conclusie van deze artikelen dat Nederlandse banken meer dan in de 
meeste andere landen de kosten afwentelen op consumenten en onderne-
mers? 

Vraag 3
Deelt u de mening dat banken de buffers moeten verhogen door het snijden 
in eigen vlees, dividendinhoudingen en het aantrekken van nieuw kapitaal in 
plaats van het afwentelen van kosten op klanten? Welke instrumenten hebben 
u en De Nederlandsche Bank (DNB) om dit te realiseren? Op welke wijze zijn 
deze de afgelopen jaren ingezet en worden deze de komende jaren ingezet? 

Vraag 4
Klopt het dat Nederlandse banken de personeelskosten met 3% hebben 
verlaagd over de periode 2007–2014, terwijl bijvoorbeeld Amerikaanse banken 
dit met 30% deden? Hoe rijmt u deze geringe daling van de kosten volgens 
Vallstein met cijfers van DNB, waarin de kosten veel sneller lijken te zijn 
gedaald3?

1 http://nos.nl/artikel/692699-klant-draait-op-voor-hoge-bankbuffer.html
2 http://www.nrcq.nl/2014/08/31/nederlandse-banken-zijn-kampioen-kosten-doorberekenen
3 http://www.statistics.dnb.nl/financieele-instellingen/banken/geconsolideerd-bankbedrijf-

toezicht/index.jsp
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